

## Referat fra årsmøte i Forollhogna villreinvald 2022

Fjellheim, Vingelen

Mandag 25.4.22, kl 19.00

### Saker:

#### 1. Åpning, valg av ordstyrer og møterefereent

*Styrets innstilling til vedtak:*

*Møteleder velges i møtet*

*Villreinutvalget innstiller på Kristin Lund Austvik som referent*

Leder i villreinutvalget, Jakob Nordstad, ønsket velkommen. Jakob Nordstad la fram forslag om Leif Vingelen som møteleder. Leif Vingelen ble enstemmig valgt som ordstyrer og la fram villreinutvalgets innstilling om Kristin Lund Austvik som møterefereent.

**Vedtak:** Forslagene ble enstemmig vedtatt.

#### 2. Velge 2 til å underskrive protokollen. Disse skal også fungere som tellekorps for opptelling av stemmer ved stemmegivning.

*Velges i møtet*

Det kom opp forslag fra salen på til 2 til å underskrive protokollen: Arnfinn Fregstad og Per Martin Rønningen

**Vedtak:** Forslagene ble enstemmig vedtatt.

#### 3. Godkjenne delegatoversikt

*Styrets innstilling til vedtak:*

*Delegatoversikten vedtas.*

Styreleder, Jakob Nordstad, foretok opprop og oversikt over antall møtte stemmer i henhold til bestandsplanen. Til sammen 51 stemmeberettigede ble talt opp. Disse fordelte seg slik:

Kvikne Østfjell jaktområde: 12

Soknedal Statsallmenning: 0

Budalen jaktområde: 8

Nyådalen jaktfelt: 0

Styggfjellet jaktfelt: 0

Romundhaugen jaktfelt: 1

Nøkksjøen jaktfelt: 0  
Nekjådalen statsallmenning: 3  
Dragås statsallmenning: 1  
Haltdal søndre statsallmenning: 3  
Hesjedal/Holden statsallmenning: 5  
Benndalen fjellsameie: 1  
Grøtadalen: 0  
Åsmarka: 0  
Haugasetra: 1  
Austre Rennebu grunneierlag: 0  
Dalsbygda jaktsameie: 7  
Dalbusjøen: 1  
Vingelen sameie: 6  
Magnillsjøan setersameie: 2

I tillegg møtte Per Ousten (villreinnemnda), Henning Dragmyrhaug (villreinnemnda) Solfrid Storli (Villreinnemnda), Hans Bull (nasjonalparkforvalter for Forollhogna) og Berit Broen (SNO). Disse møtte som tilhørere uten tale- og stemmerett.

**Vedtak:** Delegatoversikten vedtas med 46 frammøtte stemmer.

#### 4. Godkjenning av innkalling

*Styrets innstilling til vedtak:*

*Innkalling vedtas som utsendt*

Leif Vingelen spurte de frammøtte om de hadde innvendinger til innkallinga som ble sendt ut innen fristen og i henhold til vedtektene. Det var ingen innvendinger på innkallinga.

**Vedtak:** Innkallinga vedtas som utsendt.

#### 5. Årsmelding

*Styrets innstilling til vedtak:*

*Innkalling vedtas som utsendt*

Jakob Nordstad la fram årsmeldinga fra villreinutvalget for 2021. Det har fortsatt i 2021 vært behov for Teams-møter, dette både på godt og vondt. Miljøkvalitetsnormen har vært en vesentlig arbeidsoppgave for leder og sekretær i 2021.

Nordstad la fram tall fra jakta og kort om oppfordringen om felling av små kalver, om tildeling av fellingstillatelser til ungdomsskolene og om oppsynstjenesten i jakta. Villreinutvalget er godt fornøyd med fjorårets aktivitet, men ser fram til flere fysiske møter i 2022.

Rettighetshaverne i Forollhogna er generelt sett interessert, noe som er positivt og gjør det

mer interessant å være representant i villreinutvalget. Villreinutvalget oppfordrer imidlertid rettighetshaverne til flere skriftlige innspill da henvendelsene man får ofte kommer muntlig, noe som gjør det vanskeligere å få drøftet de på en god måte i utvalget.

Roar Eckermann etterspurte mer konkret om bestandsstatus i årsmeldinga. Jakob Nordstad forklarte at dette punktet skal gjennomgås senere og at det vi har av tall fra aktuelle tellinger er tatt inn i meldinga.

Leif Vingelen spurte salen om flere innspill eller kommentarer til årsmelding, det var det ikke.

**Vedtak:** Årsmeldinga vedtas som utsendt.

## 6. Innkomne saker

- Søknad Røros villreinvalg  
Styrets innstilling til vedtak:  
Søknad fra Røros villreinvalg: saken legges fram uten innstilling for vedtak i årsmøtet.

Jakob Nordstad fortalte litt om denne søknaden og at saken først kom opp for villreinutvalget i dialogmøtet med villreinnemnda i desember i 2021. Der var Jørgen Skancke Langen fra Røros villreinvalg til stede og hadde et ønske om at Forollhogna villreinutvalg skulle ta inn Røros villreinvalg i Forollhogna villreinvalg. Jakob Nordstad forklarte da at villreinutvalget ikke har noe mandat til å ta inn Røros og at de må sende en søknad til årsmøtet i valdet. Søknaden kom innen fristen, er satt opp på saklista og er sendt ut til rettighetshaverne sammen med resten av årsmøtesakene. Saken legges fram uten innstilling fra villreinutvalgets styre for vedtak i årsmøtet.

Arne Ingvar Nymo, FO1, la fram et forslag til vedtak fra FO1 om utvalget får et mandat til å gjennomgå alternativer til inndeling av valdene innen neste årsmøte. Forslaget fra FO1 var inndelt i 2 punkter og ble lagt fram på storskjerm for salen.

Leif Vingelen spurte om vi skulle stemme over sakene fra FO1 punktvis eller samlet. Det kom inn forslag om å stemme over sakene punktvis. Salen var samstemte i at det skulle stemmes over forslagene punktvis.

Punkt 1: Søknaden avslås.

Punkt 2: Mulige alternativer for inndeling av Røros og Forollhogna villreinvalg ses på innen årsmøtet i 2023 og legges fram for votering som en egen sak for årsmøtet. Mål for arbeidet skal være å komme fram til en løsning som sikrer den beste mulige forvaltninga av villreinområdet.

**Vedtak:** Punkt 1 og punkt 2 i forslaget fra FO1 ble enstemmig vedtatt.

- Søknad fra Fjellstyrene i Holtålen SA

Saken har vært tatt opp til avstemming i utvalget. Utvalget var samstemte i at man ønsker å sette av en post som kan benyttes i alle områdene og de av områdene det til enhver tid er aktuelt. Diskusjonen gikk på at det kan være vel så aktuelt å sjekke opp hvor villreinen er ved en eventuell tamreinovergang og at midlene derfor ikke bør bindes opp til et enkelt område eller rettighetshaver, men kunne benyttes der det evt. er aktuelt.

Forslaget var utsendt sammen med årsmøtepapirene/saklista i forkant av årsmøtet.

*Styrets innstilling til vedtak:*

*Villreinutvalget innstiller på å avslå søknaden. Men har følgende alternative forslag til vedtak: Årsmøtet setter av kr 30.000 i en pott som kan brukes til oppsyn med villrein ved fare for sammenblanding mellom tam og vill rein.*

*Det skal ikke brukes av potten før lokal kontaktperson varsler om at tamrein har krysset eks, Vangrøftdalen på veg vestover. Et samlet utvalg må videre godkjenne bruken av midlene og avgjøre hvem og hvor det skal drives tilsyn med villrein. Nasjonalparkstyret må også kobles inn og tillatelser til slik kjøring innhentes i forkant.*

Leif Vingelen spurte salen om det var behov for å lese opp det alternative forslaget fra utvalget. Jakob Nordstad la det fram på storskjerm og leste det opp.

Roar Eckermann mente at det ville være mer naturlig å bruke Tjurudalen (Kjurrudalen) her enn Vangrøftdalen og at man tar bort «for eksempel» slik at det blir en faktisk grense. Annar Dragmyrhaug presiserte at det heter Kjølidalen lengre nord og at det da må stå både Tjurudalen (Kjurrudalen) og Kjølidalen.

Solfrid Storli fra villreinemnda stilte spørsmål ved om utvalget og årsmøtet med dette godtar at tamreinen bruker området øst for Tjurudalen (Kjurrudalen) /Kjølidalen.

Eckermann svarte at vi godtar ikke det, men ved kryssing av denne dalen er faren for sammenblanding mer reell. Leif Vingelen spurte om utvalget ville svare ut denne også.

Nordstad svarte som Eckermann at det er ikke snakk om å godkjenne bruken, men når en fare for sammenblanding kan være reell.

**Vedtak:** Forslaget til utvalget vedtas enstemmig med de endringsforslagene som kom opp i møtet.

## 7. Vedta fellingskvote

*Styrets innstilling til vedtak:*

*Forslaget på 500 dyr vedtas.*

Jakob fortalte litt om minimumstellinga i 2021 som var veldig vellykket og ble gjennomført i samarbeid med Fjellheli fra Sverige og fotograf Roy Andersen fra NINA. Planen var å gjennomføre tellinga likt i 2022. To dager før tellinga skulle gjennomføres kom det imidlertid beskjed om at helikopterpiloten hadde fått påvist korona og man måtte hive seg rundt og prøve å få til et alternativt opplegg. Roy Andersen ble kontaktet og det ble ordnet

med pilot og samarbeid med Snøhetta som hadde booket helikopter og også hadde et ønske om å ha med Andersen på minimumstelling denne gangen. På grunn av skodde i Forollhogna på morgenen måtte man starte i Snøhetta og det ble dessverre brukt såpass mye tid i Snøhetta at man hadde for lite flygetid igjen når man kom til Forollhogna. Det var brukt bakkemannskap i forkant og også under tellinga, men det viste seg at alt av dyr trolig ikke ble med i tellinga da det er kommet tilbakemelding om dyr som ble sett like etter tellinga. Vi har imidlertid veldig gode tall fra øvrige tellinger og valgte derfor å ikke bruke mer ressurser på telling i 2022, men heller sette av mer ressurser telling i 2023.

Nordstad la fram beregnet bestandsutvikling fra bestandsplanen og årsak til at vi ikke har kommet dit vi ønsket med antall i bestanden enda. Hovedårsaken er et større mangfold av overgangsavtaler som har fungert godt. Dette er i utgangspunktet positivt da det betyr at flere har fått opplevd vellykket jakt, men gjør at vi henger litt på etterskudd i bestandsutviklinga da vi har skutt mer dyr enn beregnet. I tillegg har vi sett at vi trolig har en noe høyere naturlig avgang enn 2,5 % som det er satt i bestandsplanen. Hvis vi sammenligner oss med andre områder, har de gjerne tilsvarende 4 % naturlig avgang. Dette er noe som kan vurderes om bør endres noe på innen neste bestandsplanperiode. Jakob Nordstad la fram et oppdatert stammeregnskap som er utarbeidet av Roy Andersen og oppdatert løpende av utvalget. Her er alle tall fra tellinger lagt inn og beregninger av minimumsbestand er tatt med for ei kryss-sjekking av bestanden og utviklinga. Bestandsutviklinga viser at vi minimum har 1515 dyr i 2022 og at dette vil øke til minimum 1557 dyr ved en kalving som et normalår de seneste årene, kvote på 500, ei felling på 90 %.

Kvota er foreslått nedjustert ned sammenlignet med fjoråret blant annet fordi vi felte flere dyr enn beregnet i fjor, og at vi har enda flere overgangsavtaler i 2022 og derfor trolig vil få enda høyere avskyting i 2022. Bestandsplanen har lagt til grunn en fellingsprosent på 80 %, vi kan «risikere» å få 95 % i 2022. Da vil vi ved en teoretisk kvote på 600 dyr skyte 90 flere dyr. Det er derfor foreslått en kvote på 500 dyr for 2022.

Villreinutvalget har imidlertid tro på at avskytingsmodellen vår nå har vært brukt lenge nok til at vi kan begynne å se det på at vi har flere eldre simler som produserer kalver i bestanden. Denne effekten var forventet tidligere, men på grunn av ei høyere felling tidlig i bestandsplanperioden enn beregnet ble nok effekten noe forsinket. Kalvtallet/prøduksjonen er veldig avhengig av vinteren og våren, men i et normalår vil vi trolig nå få en høyere produksjon enn tidligere da snittalderen på simlene våre var lavere.

Arne Ingvar hadde et innspill om at denne forenklete bestandsutviklings-modellen gjerne kunne vært sendt ut til områdene i forkant av årsmøtet for en enklere diskusjon i årsmøtet.

Nordstad svarte at det kan man gjøre til senere år. Denne modellen er en veldig forenklet utgave av bestandsmodelleringene våre og bør derfor kunne tolkes relativt greit.

Eckermann mente det bør settes krav til bedre tall for vurderinger, nå mangler vi fortsatt strukturteilingstall fra NINA fra 2021, og vi har ikke gode nok tall fra minimumstelling i 2022. Det blir for usikkert å gjøre en vurdering av kvote ut fra beregningene.

Nordstad forklarte at de tallene vi har nå er minimumstall og at vi burde hatt strukturtellingene fra NINA, men at vi føler vi har god kontroll på bestanden og utviklingen. At det år om annet ikke blir ei vellykket mintelling må vi kunne regne med og det har skjedd mange ganger tidligere. Så lenge vi har gode minimumstillinger annethvert år og kan kryss-sjekke tall med de øvrige tellingene er imidlertid ikke dette noe problem.

Trøan mener det er fornuftig av utvalget å legge seg på ei lav kvote. Årsmøtet har prøvd før å håpe på flere dyr enn det vi har og det har slått feil ut. Kalvtellingene har ei tendens til å stemme ganske bra, mens minimumstilling er mer usikkert. Kalveproduksjonen varierer mye fra år til år og har mer å si for kvotesetting enn svingninger i minimumstillingene. Trøan sa videre at vi startet så lavt som med 1078 dyr i 2018 og har hatt ei høyere avskyting enn beregnet, derfor går oppbyggingen av bestanden treigt, men det går rette veien.

Per Martin Rønningen kom med et innspill om at vi bør vurdere å bruke småfly istedenfor helikopter siden dette er et rimeligere alternativ enn småfly. Nordstad svarer at han føler seg sikker på at det er riktig å bruke litt ekstra penger på helikopter og NINA er enige i dette. Vi får klart bedre tall enn vi har hatt tidligere. Tidligere fløy vi mange ganger og faren for feiltellinger blir mindre ved bruk av et stødig helikopter der vi har mye bedre kontroll på flokkene fra lufta. Får vi også benyttet Fjellheli som et rimeligere alternativt helikopterselskap så vil det ikke være noen stor forskjell i pris. Den store utfordringa i 2022 var været som var vanskelig med mye vind og når det endelig løyet, hardblåst og vanskelige sporforhold.

Ny gjennomgang av stemmer ble foretatt mellom sak 6 og 7 og man kom da fram til at det var 51 fremmøtte stemmer. Det viste seg at det var litt uklart i salen hvordan stemmer skulle telles opp og om det var nødvendig med fullmakter dersom et område ikke hadde like mange fremmøtte representanter som det stemmeantallet deres tilsier. Utvalget ble oppfordret til å avklare om det er nødvendig med fullmakter innad i jaktområder og om det er mulig med fullmakter mellom områder og hvordan de eventuelt skal benyttes innen neste årsmøte.

**Vedtak:** Forslaget på kvote på 500 dyr ble enstemmig vedtatt av de fremmøtte.

## 8. Regnskap og økonomi samt budsjett.

*Styrets innstilling til vedtak:*

*Regnskapet tas til orientering.*

*Budsjett vedtas som utsendt.*

Jakob Nordstad la fram regnskap og balanse for 2021. Varelager av bøker med mer er ryddet opp i, så det vi nå har i balansen er reelle verdier. Utvalget har god økonomi, dette kommer blant annet av at vi får inn mer for fellingstillatelsene som selges på anbud. Her har det vært gjort en god jobb. Vi har også fått bra med tilskudd fra villreinemnda, blant annet fordi de har hatt mer midler til rådighet på grunn av redusert møteaktivitet grunnet korona. Sum inntekter kom på 878 474,-. Sum utgifter kom på 634329,87, men det kom inn en faktura på

oppsyn etter at årsoppgjøret var oppgjort så her er det reelle litt høyere. Nordstad forklarte kort om de ulike postene.

I forslag til budsjett er det lagt inn 500 dyr i kvote, så her er det ikke nødvendig med noen justering før avstemming. Nordstad forklarte økningen i forventede inntekter av salg av fellingstillatelser med at utvalget nå ønsker å selge disse som en samlepakke til høstbydende, noe som også vil redusere behovet for administrasjon med disse. Oppsyn til registrering er lagt inn som en egen post og er i henhold til vedtak i sak 6 i kveldens møte, så heller ikke her blir det nødvendig med noen justering. Det er lagt inn litt utgifter på Miljøkvalitetsnormarbeidet i tilfelle det blir behov for dette. Dette er utgifter som i utgangspunktet skal refunderes av Miljødirektoratet. Budsjetterer med et overskudd på litt over 50 000 for 2022.

Roar Eckermann presiserte at det ser ut for at det ikke ligger inne noen buffer for tellingene dersom det skal bli behov for flere tellinger. Nordstad forklarte at vi mener vi skal klare det på ei telling.

Eckermann mente det er viktig at det ikke stopper på budsjettposten når det finnes penger på bok.

Nordstad svarte at utvalget er glad for innspill på dette og tar det med seg.

Eckermann spurte videre om hva som er status på nye jaktkart som ble etterspurt på rettighetshavermøtet i høst.

Nordstad svarte at han skal fortelle mer om dette under eventuelt. Det som ligger inne i budsjettet er beregnet inntekt av salg av de kartene vi allerede har.

Sverre Almås, revisor, etterspurte ståa med villreintelefonen. Han har fått opplyst at tjenesten fra Telenor er avsluttet og lurer på hva man planlegger for framtida

Nordstad svarte at han skal fortelle mer om dette under eventuelt. Vi hadde mye problemer med telefonen i høst da Telenor ikke klarte å levere en tilfredsstillende tjeneste. Vi har pratet med flere aktuelle aktører som muligens kan levere tjenesten i 2022.

Almås hadde videre innspill på at utvalget må se på kontoene for høyrente og brukskonto om noe bør overføres mellom kontoene og ønsket også bedre bilag på jaktsalg.

Nordstad svarte at utvalget skal se på dette.

**Vedtak:** Regnskapet tas til orientering. Budsjett ble enstemmig vedtatt av de fremmøtte.

## 9. Valg

*Styrets innstilling til vedtak:*

*Valgkomiteens innstilling vedtas som forelagt i møtet.*

Arne Ingvar Nymoen fra valgkomiteen la fram forslag til valg fra komiteen:

Revisorer:

Sverre Almås På valg

gjenvalg for 1 år

Helge Bjerkset Nytt medlem

velges for 1 år (ny for Svein Jarle Storrø)

Vara revisor:

Ståle Solem På valg

gjenvalg for 1 år

Valgkomitè:

Per Erik Husøy (1 år igjen) Leder  
Arne Ingvar Nymoen (2 år igjen)  
Trond Erik Holshaug med vara Thomas Talsnes (Nytt medlem) Velges for 3 år

Godtgjørelse til utvalget: Ingen endringer

Godtgjørelse til revisorer: Forslag på kjøregodtgjørelse likt som utvalget.

Valgkomiteen foreslår videre gjenvalg på Jakob Nordstad som leder og Terje Tovmo som nestleder. Disse er egentlig ikke på valg som leder og nestleder i år, men på grunn av korona og at det ikke ble gjennomført valg i 2020 ble heller ikke leder og nestleder valgt dette året. Årsmøtet bør derfor velge disse i år for å komme på rett tur med valg av leder og nestleder igjen.

**Valgkomitèens forslag:**

Styreleder: Jakob Nordstad Velges for 2 år  
Nestleder: Terje Tovmo Velges for 2 år

Videre orienterte Nymoen de fremmøtte om de lokale valgene av utvalgsmedlemmer:

|                       | Medlem                                  | Vara                                |
|-----------------------|-----------------------------------------|-------------------------------------|
| Tolga                 | Jakob Nordstad, Tynset (gjenvalg, 2 år) | Jakob Trøan (gjenvalg, 2 år)        |
| Tynset                | Kristoffer Flaa Sørensen (ny, 2 år)     | Pål-Kristian Storinset (ny, 2 år)   |
| Os                    | Per Martin Rønningen (ny, 2 år)         | Ulf Tuveng (ny, 2 år)               |
| Midtre Gauldal<br>år) | Terje Tovmo (gjenvalg, 2 år)            | Jorid E Bjørnevold (gjenvalg, 2 år) |
| Midtre Gauldal        | Anita Krigsvoll (1 år igjen)            | Arnhild Holstad (1 år igjen)        |
| Holtålen              | Annar Dragmyrhaug (1 år igjen)          | Lars Ingmar Nyhus (1 år igjen)      |

Leif Vingelen tok ordet og ledet valget.

Forslag på Jakob Nordstad som leder for 2 år. Enstemmig vedtatt.

Forslag på Terje Tovmo som nestleder for 2 år. Enstemmig vedtatt.

**Vedtatt:** Valgkomiteens forslag til valg og godtgjørelser ble enstemmig vedtatt av årsmøtet. De lokale valgene av utvalgsmedlemmer tas til orientering.

## 10. Orienteringer

Jakob Nordstad la fram orienteringer fra villreinutvalget.

**Villreintelefonen:**

Villreinutvalget har undersøkt med flere aktører og det er minst en aktør som har sagt at de kan levere denne tjenesten til oss til høsten. Vi regner derfor med at dette kommer i orden før årets jakt.



Det kom opp et spørsmål fra salen om det er mulig å få denne informasjonen som et kart på nettsida istedenfor en telefontjeneste? Det er ikke alltid like enkelt å orientere seg og finne stedene som nevnes på telefonsvareren i kartet når man ikke er kjent i området.

Terje Tovmo svarte at en slik løsning vil generere lite inntekt.

Jakob Nordstad supplerte med at det har også litt med administrasjonen av ordninga å gjøre. Det er hektisk nok for oppsynene i jakta, så det må ikke gjøres for omfattende. Det er også et poeng at løsninga ikke bør være helt åpen for alle da det også er blant annet en del fotografer som vil benytte seg av opplysningene.

Arne Ingvar Nymoen spurte om det kan være mulig å utfordre noen på å lage en app-løsning. Kristian Lund-Vang mente at man bør vurdere en løsning med opplysninger på ei facebookside.

Nordstad svarte at utvalget tar med seg alle innspill og vil drøfte saken.

### **Miljøkvalitetsnormen**

Vemund Jaren fra Miljødirektoratet fortalte om dette arbeidet på rettighetsmøtet.

I dag ble normen lagt fram og Forollhogna havnet i kategori «godkjent» som en av 4 av de totalt 10 nasjonale villreinområdene som per i dag er vurdert. Resten av områdene havnet i kategori «ikke godkjent». Det som gjør at vi havner i gul kategori og ikke grønn er redusert bruk av enkelte trekkpassasjer, observert nedgang i slaktevekter, nedgang i kalvrekuttering og lavbeitedekning.

Normen skal revideres hvert fjerde år og om man ikke havner i kategoriene som er godkjent (grønn og gul) skal det gjøres tiltak for å avdekke utfordringene og eventuelt innføre tiltak.

Linda Merkesdal spurte hvorfor Forollhogna havnet i gul kategori på lavbeite, betyr det at vi ikke har gode nok vinterbeiter? Jakob Nordstad og Kristin Lund Austvik svarte at måten dette er beregnet er ved bruk av satelittbilder og at det er både dekningsgrad og tilgjengelighet (snødekke) som vurderes. At vi havnet i gul kategori har med metodebruken å gjøre, men det betyr ikke på noen måte at lavbeitene/vinterbeitene i Forollhogna ikke er gode nok.

Linda Merkesdal spurte videre om villreikutvalget ved neste revidering av bestandsplanen vil ta inn mulige tiltak for å havne i grønn kategori ved neste vurdering etter Miljøkvalitetsnormen?

Nordstad svarte at det vil være naturlig at utvalget ser på mulige tiltak og integrerer dette som en naturlig del av bestandsplanen. Utvalget har allerede gjort flere tiltak i den gjeldende bestandsplanen ved å endre avskytingsmodell for å bedre kalvevekter og øke kalvrekuttering.

### **Jaktkart**

Villreikutvalget har arbeidet en del med å få til et nytt, godt jaktkart som kan brukes i jakta 2022. Vi hadde senest sist uke et Teamsmøte om dette med et firma som sannsynligvis kan hjelpe oss med å få utarbeidet kartet og samarbeider også med villreinsenteret om dette. Vi tror det vil bli et godt resultat når det er klart og håper det blir før årets jakt, men vi bruker en del tid på det for å få til en best mulig løsning.

## **Knausvola hyttefelt**

Denne saken har vært mye omtalt i media. Villreinutvalget fikk saken på høring og skrev en høringsuttalelse til den. Saken dreier seg om en utvidelse av hyttefeltet som blant annet ligger i nærheten av kalvings og oppvekstområde for villreinen. Villreinutvalget ga en generell høringsuttalelse om at vi mener dette er for dårlig utredet med hensyn til konsekvensutredning blant annet med tanke på naturmangfoldloven.

Villreinutvalget har nå fått et brev fra en advokat der han ber oss om å trekke høringsuttalelsen. Det har vi ikke til hensikt å gjøre. Det står i bestandsplanen at vi skal avgi høringsuttalelser i saker som kan berøre villreinen. Vi har hørt at det har blitt ringt litt rundt om saken og synes derfor det var ryddig å fortelle litt om dette her i årsmøtet. Vi har informert både fagutvalget for miljøkvalitetsnormen og villreinrådet i Norge om merknaden fra advokaten.

## **Båndtvang**

Det har vært litt facebookskrivning om båndtvang og blant annet kalving, og det har kommet ei melding til villreinutvalget om rein som har vært antatt angrepet av hund nå nylig. Villreinutvalget vil derfor anmode på det sterkeste om at folk respekterer båndtvangen.

## **Tamrein**

Tamreinen som kom over i villreinområdet (Dalsbygda) i fjor høst ble tatt over så snart det var forhold til det og villreinutvalget ble varslet om dette så snart det ble gjort. Kjetil Eggen har gjort en kjempejobb her med kontakt med tamreinnæringa om ståa og utfordringer. Vi opplever dialogen med næringa som veldig god og vi følte vi hadde god kontroll i fjor da tamreinen var i Dalsbygda. Det tok lengre tid enn man ønsket å få ut tamreinen på grunn av utfordrende værforhold, men 1 desember ble dyrene ført ut av området og vi fikk beskjed umiddelbart når det var gjort. På nyåret ble det ført ut 6 tamrein som oppholdt seg i området Forollsjøen. Vi bruker mye tid på å prøve å finne tiltak som virker ved problempunktene i gjerdet. Vi hadde et møte med næringa i år der vi diskuterte blant annet mulige løsninger på dette. Villreinutvalget opplever at det er vanskelig å nå ut med informasjon. Nordstad ble intervjuet av NRK om temaet da tamreinen stod i Dalsbygda, men saken ble aldri publisert.

## **Jegermøter.**

Dette er viktig for å få ut informasjon til jegerne og bør prioriteres av alle rettighetshaverne i 2022. Forollhogna er på bunn når det kommer til registrering i hjorteviltregisteret, noe som er rart da vi ofte vises til som et område som er på topp på andre registreringer, så her vil villreinutvalget at alle rettighetshaverne gjør en skikkelig innsats for å informere sine jegere kommende høst.

Det arbeides med et digitalt jaktkort og vi fikk nesten gjennomslag for ei slik prøveordning hos direktoratet sammen med Snøhetta og Knutshø i 2022. Prosjektet ble imidlertid stoppet før vi fikk det endelig bekreftet, så inntil et digitalt kort er på plass er det nødvendig med en dobbeltregistrering i hjorteviltregisteret og innlevering av fysisk kort.



Både for kjever og cwd-prøver kan innleveringsprosenten bli bedre. For cwd ligger vi helt i nedre sjikt på innlevering av hva som er helt nødvendig for å kunne benytte dataene fornuftig.

Skytetrening er viktig. Ulf Tuveng kom med innspill om at rettighetshaverne kan kreve ekstra treningsskudd.

Nordstad fortalte at Fjellstyrer ikke har anledning til å gå ut over statens krav på 30 skudd, men at man gjerne må oppfordre til mer trening.

Jakob Nordstad takket for oppmøtet.

Arne Ingvar Nymoen oppfordret til applaus for utvalget for godt gjennomført årsmøte.

Møtet slutt kl. 22.10

Vingelen 25.4.2022

Godkjent protokoll

  
Per Martin Rønningen

  
Arhfinn Frengstad